



科研管理 2013, Vol. 34 Issue (9) : 19-26 论文 DOI:

[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)

[<< Previous Articles](#) | [Next Articles >>](#)

国家自主创新能力内涵与建设思路

任中保¹, 乔黎黎²

1. 中国科学院科技政策与管理科学研究所, 北京 100190;

2. 北京科技大学 国家材料服役安全科学中心, 北京 100083

Connotation and building path for national innovation capability

Ren Zhongbao¹, Qiao Lili²

1. Institute of Policy and Management of Chinese Academy of Sciences, Beijing 100190, China;

2. National Center for Materials Service Safety, University of Science and Technology Beijing, Beijing 100083, China

摘要

参考文献

相关文章

Download: [PDF](#) (1132KB) [HTML](#) 1KB Export: [BibTeX](#) or [EndNote](#) (RIS)

[Supporting Info](#)

摘要 当前,国内外学者从创新活动、创新要素、创新系统和创新发展阶段等角度,对创新能力形成和影响因素进行了广泛研究。总体而言,现有研究成果多集中在能力形成影响因素识别、能力发展水平评价上,对国家自主创新能力的内涵外延、建设思路与路径很少涉及。近年来,国家决定起草我国第一部《国家自主创新能力建设规划》,指导和推进全社会加强创新能力建设,这对深入认识国家自主创新能力内涵外延、把握建设重点任务提出了新要求。本文在系统梳理各方面研究成果的基础上,结合我国国情,对自主创新能力进行了定义,并对国家自主创新能力建设的路径选择和重点任务进行论述。在此基础上,本文总结归纳了研究结论和推动国家自主创新能力建设的启示。

关键词: [创新能力](#) [内涵](#) [任务](#) [思路](#)

Abstract: Nowadays, researchers from home and abroad have conducted comprehensive research on the formation of the innovation capability and influencing factors from such perspectives as the activity, factor, system and stage of the innovation. Generally speaking, the present research achievements lie in the recognition of relevant factors affecting capability formation or the evaluation of capability development level, but involve little such topics as the connotation and epitaxial of national innovation capability as well as the building path. In recent years, the Chinese government decided to

Service

[把本文推荐给朋友](#)

[加入我的书架](#)

[加入引用管理器](#)

[Email Alert](#)

[RSS](#)

作者相关文章

[任中保](#)

[乔黎黎](#)

formulate the National Innovation Capacity Building Plan, which would guide and propel the whole society to strengthen the building of innovation capability. This also made new request to understand deeply the connotation and epitaxial of national innovation capability and to hold the major tasks of construction. On the basis of systematic summary of all the research achievements, this paper defines the national innovation capacity in combination of China's national condition and deliberates the choice of the path to China's national innovation capability and the major tasks. Based on this, the paper summarizes the research results and the revelation of building the national innovation capability.

Keywords: [innovation capacity](#) [connotation](#) [major task](#) [building path](#)

Received 2012-08-03;

引用本文:

任中保, 乔黎黎. 国家自主创新能力内涵与建设思路[J] 科研管理, 2013, V34(9): 19-26

Ren Zhongbao, Qiao Lili. Connotation and building path for national innovation capability[J] Science Research Management, 2013, V34(9): 19-26